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ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE 
EL DIA 4 DE GENER DEL 2010      

 
Lloc: Saló de Plens AJUNTAMENT 
Data: 4 GENER 2010 
Hora: 14:00 hores  
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: 
  
Assistents: 
 
ALCALDE-PRESIDENT 
EL SENYOR FRANCISCO TARAZONA ZARAGOZÁ 
 
REGIDORS ASSISTENTS: 
 
El senyor SALVADOR SILVESTRE LARREA 
El senyor JAVIER MORENO COLL  
La senyora MARÍA CRISTINA VÁZQUEZ TARAZONA 
La senyora MARÍA  JOSE RUIZ ESTEBAN 
La senyora MARÍA DOLORES RODRÍGUEZ ROMERO 
El senyor JOSE VICENTE TARAZONA CAMPOS 
La senyora BEÁTRIZ CÓRCOLES NAVARRO 
El senyor JOSE LUIS FOLGADO CORREA 
La senyora RAQUEL ARGÁNDOÑA LOPEZ 
El senyor ROBERTO PASCUAL RAGA GADEA 
El senyor JOSE LUIS LÓPEZ GALDON 
La senyora MARÍA ANGELES ROSA ROMERO 
La senyora SILVIA GUERRERO CANOVAS 
El senyor JOSE ANGEL HERNÁNDEZ CARRIZOSA 
La senyora ANA LUJAN  
La senyora CARMEN FOLGADO TERESÍ 
 
 
 
Secretària 
Senyora Nieves Barrachina Lemos. 
 
En la vila de Riba-roja de Túria, província de València, en el Saló d'Actes de l'Ajuntament , el dia 4 
de gener  del 2010 , sent les 14:00  hores, es van reunir en primera convocatòria els senyors 
regidors indicats, havent-hi excusat la seua assistència els igualment marginats, Tot això baix la 
Presidència del Sr. Alcalde el senyor Francisco Tarazona Zaragozá, assistit de la Secretària 
senyora Nieves Barrachina Lemos. 
 
 Declarat obert l'acte per la presidència, es passa a l'estudi i acord dels assumptes consignats 
en l'Orde del Dia. 
 
PRIMER.- MOCIÓ SOBRE LA LINIA 5 DEL METRO PERQUÈ AMB TRAÇAT SUBTERRANI A 
RIBA-ROJA ARRIBE A VILAMARXANT. REDACCIÓ DEL PROJECTE DE LA LINIA 5 TRAM 
VILAMARXANT-LLIRIA. 
 
En 1889 es va inaugurar la línia de tren C-4, de mercaderies i transport de persones València-
Llíria. L'1 Gener de 1985 Riba-roja va passar a ser estació Terminal de l'esmentada línia, la 
mateixa ha sigut un servici públic de transport essencial per al desenvolupament del nostre 
municipi. 
L'any 2005 es va eliminar esta línia C-4 amb motiu del nou projecte de línia 5 de metro de FGV 
deixant a Riba-roja, fins a l'actualitat, sense un servici de transport públic, segur, econòmic, ràpid i 
còmode per a tots els ciutadans. 
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El compromís polític de la Generalitat Valenciana i El Govern municipal de l'anterior legislatura i 
esta, va ser que l'any 2009 Riba-roja tindria la línia 5 de metro en funcionament. Línia de metro 
que connectarà Riba-roja amb l'aeroport, el port de València i Vilamarxant. 
 
Després de quatre anys hem observat amb gran paciència i preocupació que dos de les 
poblacions afectades, com són, Manises i Quart, disfruten des de l'any 2007 d'este servici públic 
de transport tan necessari. El pas del metro per estes poblacions és subterrani i amb les parades 
necessàries per a donar servici a la població. 
Recentment el Conseller d'Infraestructures i Transport, el Sr. D. Mario Flores ha realitzat 
declaracions en els mitjans de comunicació anunciant que les obres del metro finalitzaran l'any 
2010, i que els ciutadans podran utilitzar-ho l'any 2011. Concretament a Riba-roja, en esta fase, 
arribaria a l'entrada del nucli urbà, i posteriorment es realitzaria una parada dins de la població. 
Para en una següent fase arribar a Vilamarxant. 
 
El nostre municipi és l'oblidat per la Generalitat Valenciana en la solució de les infraestructures 
viàries, com són: l'autovia de la CV-370 (Riba-roja-Manises) i autovia CV-374 (Riba-roja – 
Loriguilla); i per tant, es fa més necessari que mai, que el metro arribe a Riba-roja en els terminis 
previstos inicialment i que, a més discórrega pel nucli urbà de manera subterrània i amb les 
parades necessàries per a donar un servici de qualitat a la població; perquè en una següent fase 
que arribe a Vilamarxant i Llíria. 
 
És necessari recordar que tots els ciutadans de Riba-roja necessiten tindre una bona comunicació 
per mitjà de transport públic amb els municipis de Vilamarxant, Benaguasil (registre de la 
propietat) i Llíria (Jutjats, Seguretat Social, Hisenda, futur Hospital, etc…). 
 
Per estos motius el Grup Municipal Socialista proposa al Ple Municipal l'adopció de l'acord 
següent: 
 
1. El ple per unanimitat exigix la modificació del pressupost de la Generalitat Valenciana per a 
l'any 2010, incorporant així la partida pressupostària necessària perquè en esta fase del projecte 
de la línia 5 del metro la Generalitat finance el 100% de les obres de soterrament de les vies i les 
parades necessàries en el nucli urbà per a donar un bon servici a la població. 
2. El ple per unanimitat exigix la modificació del pressupost de la Generalitat Valenciana per a 
l'any 2010, incorporant la partida pressupostària necessària perquè en esta fase del projecte de la 
línia 5 del metro la Generalitat finance el 100% de les obres per a realitzar una parada en la 
urbanització València la Vella. 
3. Que s'incloga en els pressupostos de la Generalitat la partida pressupostària corresponent 
perquè la línia 5 de metro arribe a Vilamarxant, i s'inicie la redacció de projecte per a la seua 
arribada a Benaguasil i Llíria. 
4. Traslladar tal acord a la Generalitat Valenciana i a la Conselleria de Transports i 
Infraestructures. 
 
Sotmés a votació de la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP  i Sr. Alcalde i amb el vot el vot a favor  dels 
Srs/es, Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerreroo i Luján PSOE  i  la Sra Folgado d'EUPV-
BLOC VERD ACORD.  
 
 
SEGON. MOCIÓ PER A LA REVISIÓ DE LES ORDENANCES FISCALS, REDUCCIÓ PRESSIÓ 
FISCAL, A LA CIUTADANIA, COMERÇOS I EMPRESES. ELABORACIÓ PLA ESTRATÈGIC 
LOCAL PER A ESTIMULE DE L'ECONOMIA I L'OCUPACIÓ. 
 
L'economia mundial travessa una crisi sense precedents en la història recent. Una crisi que va 
començar a mitjan de 2007 com a conseqüència de les cridades hipoteques subprime en EE.UU., 
però que es va deteriorar de forma profunda i accelerada a partir de setembre del 2008 quan va 
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ser necessària l'acció concertada de les principals economies desenvolupades per a evitar el 
col·lapse del sistema financer mundial. La inestabilitat resultant en el sistema financer està tenint 
un impacte profund i negatiu sobre l'economia real, al limitar a empreses i llars l'accés al crèdit per 
a desenvolupar la seua activitat econòmica habitual. 
 
A Riba-roja es van modificar les ordenances fiscals en 2007, incrementant la pressió fiscal 
considerablement a la ciutadania, comerços, PIMES i empreses, concretament cal ressaltar 
l'increment de l'IBI urbà, IAE, ICIO, plusvàlues i IVTM. 
 
Esta important pujada de la pressió fiscal aparellada a la crisi financera internacional ha dificultat 
més, si és possible, el consum de les famílies i la liquiditat, i per tant, la generació d'ocupació de 
les empreses del nostre municipi. 
 
Per això es fa necessari realitzar un pla estratègic de xoc que estimule l'economia i l'ocupació en 
el nostre municipi. Un pla, amb la col·laboració de tots, que ajude tant a les nostres PIMES, 
especialment, el sector de la construcció, com als nostres comerços, és a dir, al conjunt del teixit 
econòmic del nostre municipi. 
 
És necessari perquè, que el govern municipal adopte les mesures necessàries per a: buscar 
noves fonts de finançament i a més, aconseguir una reducció considerable del gasto públic. 
 
Per tot això el Grup Municipal Socialista proposa al Ple Municipal l'adopció de l'acord següent: 
 
1. La modificació de les ordenances fiscals dalt mencionades, deixant-les en els termes que 
s'arreplegaven en la seua última modificació. 
2. La creació d'un Pla estratègic local per a l'estímul de l'economia i l'ocupació, dirigit a les 
empreses i comerços de la nostra localitat. Este pla haurà d'incorporar dotació pressupostària i 
plans d'execució. 
3. Constitució del Consell Econòmic Local. Amb participació d'associacions de comerciants, 
empresarials, sindicals i grups polítics amb representació municipal. 
4. Un pla d'austeritat del gasto públic per als pressupostos del 2010. Congelació de les 
retribucions dels càrrecs electes municipals, i assignacions als grups municipals. 
 
Sotmés a votació de la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP la Sra Folgado d'EUPV-BLOC VERD ACORD  i 
Sr. Alcalde i amb el vot el vot a favor  dels Srs/es, Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i 
Luján PSOE.  
 
 
TERCER.- MOCIÓ AL PLE PER A MILLORA DE LA SEGURETAT PÚBLICA A RIBA-ROJA DE 
TÚRIA. 
 
Un dels pilars bàsics de l'estat de benestar és la seguretat. És obligació de les administracions en 
els seus diferents nivells competencials prestar un bon servici de seguretat pública, coordinat 
entre les mateixes, que tinga com a objectiu garantir esta a la societat. 
 
A Riba-roja de Túria hem vist com en pocs anys la seguretat que presta l'estat, a través de la 
guàrdia civil, ha millorat notablement incrementant la plantilla de guàrdia civil, la dotació de 
vehicles etc… Concretament des de l'any 2004 el govern de la nació ha realitzat una forta inversió 
en la nostra localitat multiplicant per quatre els efectius de la guàrdia civil, i renovant tot el parc 
mòbil. 
 
El Sr. Alcalde i la regidoria delegada, tenen les màximes competències en matèria de seguretat en 
el nostre municipi, i la Policia Local depén directament d'estos. Assistim, amb preocupació, a les 
polítiques que s'estan duent a terme per part del govern municipal en esta matèria. 
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L'absència d'una gestió eficaç, que motive i coordine als nostres efectius ens ocasiona les 
següents conseqüències, entre altres: 
 
• La formació és obligatòria quan s'aprova una oposició. A càrrec del nostre pressupost 
formem agents eficients que, una vegada formats, busquen l'eixida del nostre municipi a través de 
la mobilitat, les comissions de servici o opositant per lliure en altres municipis. 
• Els índexs d'absentisme laboral són elevats. 
• La dotació econòmica per a formació específica dels agents amb antiguitat pràcticament 
és nul·la. 
• L'elaboració i avaluació anual d'estadística no existix o és pràcticament nul·la. 
• Els plans específics anuals d'actuació: control de tràfic, seguretat ciutadana, policia de 
barri, policia mediambiental, etc… no es porten a terme. 
• Els agents no tenen unes adequades retribucions de la seua jornada laboral anual, 
comparativament amb altres plantilles de municipis de València. 
 
Per tot això el Grup Municipal Socialista proposa al Ple Municipal l'adopció de l'acord següent: 
 
1. Es convoque amb caràcter d'urgència el Consell Local de Seguretat per a avaluar les polítiques 
anuals. 
2. Dotació de la plantilla necessària per a la posada en funcionament dels retenes de Masia de 
Traver i Entre Tarongers. 
3. La construcció d'un nou edifici de policia local que reunisca els requisits de modernitat i 
centralització de tots els servicis de seguretat. 
4. La dotació pressupostària per a l'any 2010 del nou edifici de policia local i actualització de les 
retribucions salarials acords amb les mitges dels municipis valencians. 
 
Sotmés a votació de la moció no va prosperar per majoria absoluta del nombre legal de membres 
de la Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP  i Sr. Alcalde i amb el vot el vot a favor  dels 
Srs/es, Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i Luján PSOE  i  la Sra Folgado d'EUPV-BLOC 
VERD ACORD.  
 
 
Quart. MOCIÓ PER A LA CREACIÓ D'UN EDIFICI DE REFERÈNCIA DE SERVICIS SOCIALS. 
 
Els socialistes entenem el treball social des d'una perspectiva comunitària on es canalitzen i 
resolguen els problemes que apressen la població. 
 
Històricament la demanda social s'ha formulat i atenent en el nostre poble de forma 
individualitzada, en lògica correspondència amb un govern municipal que crega en la 
beneficència, per això, els canals d'expressió de les demandes socials són escassos i 
rudimentaris però a més no vinculen sinó que desorienten i desinformen provocant el 
desconeixement real de les necessitats socials i la forma d'arribar i resoldre les mateixes. 
 
Considerem que la forma pública a les demandes socials veïnals ha d'anar dirigida unes vegades 
al conjunt dels ciutadans i altres als diversos col·lectius afectats per necessitats i problemes 
específics. Però la relació entre demanda social col·lectiva i oferta pública necessita un suporte 
físic on puguen confluir els diversos sectors de població a qui va dirigit el treball social. 
 
En l'actualitat els servicis socials estan ubicats en un edifici on compartixen instal·lacions amb una 
associació d'ames de casa, una associació de jubilats, una biblioteca, un saló d'actes, un bar, 
etc… En definitiva és un edifici gran però sobreutilitzat i que no reunix les condicions necessàries 
per a donar servici a la població actual del nostre municipi. 
 
Hi ha un edifici públic siti en el carrer Cronista Cerveró (antiga llar del jubilat), infrautilitzat que 
podria ser rehabilitat com a CENTRE DE REFERÈNCIA SERVICIS SOCIALS. D'esta manera, es 
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donaria utilitat a un edifici que actualment no la té, dotant, al seu torn, d'instal·lacions necessàries 
per a poder exercir les funcions i ampliar-les, si és possible, de la regidoria de Servicis Socials. 
 
Per tot això el Grup Municipal Socialista proposa al Ple Municipal l'adopció de l'acord següent: 
 
1. Dotar la partida pressupostària per a redactar el projecte de rehabilitació de l'edifici siti en el 
carrer Cronista Cerveró (antiga llar del jubilat) i realització de les obres. 
2. Que tal edifici siga edifici de referència per a servicis socials. 
3. Que les esmentades obres siguen realitzades per empreses i treballadors de la nostra localitat. 
 
Sotmés a votació de la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la Corporació i amb el vot en contra dels Srs/es, Silvestre, Moreno, Vázquez, Ruiz, Rodríguez, 
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña del PP  i Sr. Alcalde i amb el vot el vot a favor  dels 
Srs/es, Raga,  López, Rosa, Hernández, Guerrero i Luján PSOE  i  l'abstenció de la Sra Folgado 
d'EUPV-BLOC VERD ACORD.  
 
 
 I no havent-hi més assumptes que tractar pel Sr. President s'alça la sessió sent les 16:00 
hores del que jo la Secretària, certifique. 
 
 
 

 
 


